

# ***Stupeur et tremblements* - Amélie Nothomb**

*Stupeur et tremblements* is a book written by Amélie Nothomb published in 1999. This book is an autobiography. The author tells us about the year she spent working in a famous Japanese company, as an office worker. This book is about the cultural differences between Belgium and Japan, but also addresses the status of women, especially in a very traditional and conservative society like Japan.

We can see it through Amelie's eyes, when she is confronted to her misogynistic and xenophobic superiors, who tell her she's dumb, egocentric, and that she distracts her coworkers. Her superiors underestimate her and give her useless tasks like serving coffee or making copies.

I chose this book because it shows the status of women in a very conservative country that puts people in boxes. Amelie Nothomb shows her mental strength by staying the same no matter what happens. She is proud, funny, and imaginative. This book is very relevant today, because it shows how an original personality like Amelie's is undermined by people who have power. Amelie has to prove her strength as a stranger, but also as a woman.

By Jules

# ***Stupeur et tremblements* - Amélie Nothomb**

*Stupeur et Tremblements* est un roman écrit par Amélie Nothomb publié en 1999. Ce roman est une autobiographie. L'autrice nous raconte l'année qu'elle a passé à travailler au sein d'une célèbre entreprise japonaise, en tant qu'employée de bureau. Ce roman aborde les différences culturelles entre la Belgique et le Japon, mais adresse aussi la place des femmes, surtout dans une société très traditionnelle et conservatrice comme le Japon.

Nous pouvons le voir à travers les yeux d'Amélie, quand elle est face à ses supérieurs misogynes et xénophobes, qui lui disent qu'elle est bête, égocentrique. Ils la sous-estiment et lui donnent des tâches inutiles comme servir du café ou faire des photocopies.

J'ai choisi ce livre car il montre la place de la femme dans un pays très conservateur qui met les gens dans des cases. Amélie Nothomb montre sa force mentale en restant la même quoi qu'il arrive. Elle est fière, drôle et inventive. Ce livre est très pertinent aujourd'hui, car il montre comment une personnalité originale comme celle d'Amélie est sapée par ceux qui ont le pouvoir. Amélie doit prouver sa force en tant qu'étrangère, mais aussi en tant que femme.

Par Jules